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Na Slovensku pÅ™ivedli lékaÅ™i na svÄ›t uÅ¾ &scaron;está siamská dvojÄ•ata. V&scaron;emi médii prolétla zpráva o tom, jak
je jejich zdravotní stav váÅ¾ný a jak chlapeÄ•ci bojují o Å¾ivot. Není to tak dávno, co jsme sledovali podobný pÅ™íbÄ›h srostlých
dvojÄ•átek Mi&scaron;ka a Marka. 

 

 

 

       LékaÅ™Å¯m se sice povedlo chlapce oddÄ›lit, ale nakonec oba dva podlehli infekcím a svÅ¯j boj o Å¾ivot nevyhráli.  KdyÅ¾ Ä•tu
podobné zprávy, zaÅ¾ívám dva rÅ¯zné stavy. Prvním z nich je hledisko vÄ›decké, kdy obdivuji lékaÅ™e, co v&scaron;echno
jsou uÅ¾ schopni udÄ›lat. Jaké pÅ™ípady dokáÅ¾ou zachránit, jak dávají &scaron;anci v&scaron;em tÄ›m dÅ™íve nevyléÄ•itelným
pacientÅ¯m Å¾ít zase dál plnohodnotným Å¾ivotem. Jaké zázraky umí. Jak vÄ›da a technika postoupila. Jak zachraÅˆují
miminka, narozená pÅ™edÄ•asnÄ› a váÅ¾ící ménÄ› neÅ¾ kilový pytlík mouky. Jak rozdávají zdraví a Å¾ivoty tam, kde je&scaron;tÄ›
pÅ™ed Ä•asem nebyla &scaron;ance na pÅ™eÅ¾ití.      A pak pÅ™ijde ta druhá, smutná stránka vÄ›ci. Jako matka, která nikdy
nebyla v situaci, kdy musela rozhodnout o tom, jestli si nechá nebo nenechá dítÄ›, u kterého bylo zji&scaron;tÄ›né nÄ›jaké
závaÅ¾né postiÅ¾ení, nechápu, jak jiná matka mÅ¯Å¾e s plným vÄ›domím na svÄ›t pÅ™ivést dítÄ›, nebo dÄ›ti, u kterých se neví, jestli
budou schopné Å¾ít a jak budou Å¾ít. A nebo Å¾e by mohli Å¾ít celý Å¾ivot jako postiÅ¾ení, nemocní s prognózou pár let Å¾ivota, nebo Å¾e
by se mohli narodit jako tato siamská dvojÄ•átka, u kterých i v pÅ™ípadÄ› pÅ™eÅ¾ití "nehrozí" normální Å¾ivot...       MoÅ¾ná, Å¾e bych se
na místÄ› té matky také snaÅ¾ila donosit své dÄ›ti, tÅ™eba uÅ¾ jen kvÅ¯li té &scaron;anci, kvÅ¯li tomu zázraku, kvÅ¯li nejisté
nadÄ›ji, Å¾e právÄ› tito lékaÅ™i, tato vÄ›da a technika a pokrok zachrání právÄ› ta moje dÄ›Å¥átka. Ale nevím to jistÄ›. Nevím, a
jsem stra&scaron;nÄ› &scaron;Å¥astná, Å¾e mám tÅ™i zdravé dÄ›ti a Å¾e mÄ› pÅ™íroda, nebo moÅ¾ná BÅ¯h, nepostavil do situace,
kdy bych se musela takto rozhodovat. Asi jako kaÅ¾dou matku, nebo i kaÅ¾dého Ä•lovÄ›ka, mÄ› zajímá jediné. Jestli se tyto
dvojÄ•átka povede oddÄ›lit a zachránit -  a aby to pÅ™eÅ¾ili a byli v poÅ™ádku. Budu jim drÅ¾et palce, bohuÅ¾el je to snad jediná
vÄ›c, kterou mÅ¯Å¾u udÄ›lat.    Co na to Å™íkáte vy? Jak byste se zachovali vy, vÄ›dÄ›t uÅ¾ pÅ™edem, Å¾e to "budoucí dítÄ›" je v takovém
stavu? Jaký na to máte názor? Jak to, Å¾e se siamská dvojÄ•ata rodí na Slovensku a u nás ne? Je snad lékaÅ™ská péÄ•e
na&scaron;ich bratrÅ¯ na jiné úrovni? Co vy na to? 

 

 Pavla VodomÄ›rka  
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